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Pracovní skupina Programu regenerace  
 
16. 10. ANI 13. 11. 2020 SCHŮZKA PRACOVNÍ SKUPINY Z DŮVODŮ SOUVISEJÍCÍCH S PROBÍHAJÍCÍ 
PANDEMIÍ KORONAVIRU (VYHLÁŠEN NOUZOVÝ STAV, IZOLACE NĚKTERÝCH ČLENŮ SKUPINY AD.) 
NEPROBĚHLA. NÍŽE JSOU SEPSÁNY POZNÁMKY Z DÍLČÍCH JEDNÁNÍ A ELEKTRONICKÉ 
KOMUNIKACE Z/MEZI ČLENY PRACOVNÍ SKUPINY. POPSÁN JE TAKÉ AKTUÁLNÍ STAV NA ÚSEKU 
PAMÁTKOVÉ PÉČE V JILEMNICI NA PODZIM 2020.  
 

Členové pracovní skupiny:  
Vladimír Richter, Alexandr Holub, Jiří Lízler, René Brož, Tomáš Kesner, Aleš Kožnar, Martin Šnorbert,  
Stálí hosté: 
Petra Fišerová, David Ulrych 

 

 

1. Anketní dotazník Programu regenerace pro rok 2021 

Byl zpracován Anketní dotazník Programu regenerace pro rok 2021 a 13. 11. 2020 odeslán na adresu 

MK ČR (nejpozdější termín pro odeslání byl stanoven na 16. 11. 2020). Anketní dotazník byl následně rozeslán 

prostřednictvím tzv. úschovny všem členům pracovní skupiny. Přílohou č. 1 tohoto zápisu je finální podoba 

tabulky rekapitulace akcí obnovy připravených pro rok 2021.  

 

2. Socha sv. Barbory 

Ve věci zamýšlené směny pozemků (p. č. 14 se sochou sv. Barbory, obojí ve vlastnictví ŘKF – děkanství 

Jilemnice za část pozemku Města Jilemnice p. č. 957/1 vše v k. ú. Jilemnice) obdržela ŘKF – děkanství 

Jilemnice od Biskupství královéhradeckého 29. 10. 2020 zamítavou odpověď, a to bez jakýchkoliv 

vysvětlujících podrobností. O neschválení směny rozhodl diecézní biskup, Mons. Jan Vokál, na základě 

doporučení Hospodářsko-dislokační komise. O této skutečnosti informoval město Jilemnice děkan, P. 

František Mráz dne 30. 10. 2020.  

Nic to nicméně nemění na skutečnosti, že se socha sv. Barbory nachází v havarijním stavu, který je 

potřeba urychleně řešit. Nevyužita pro letošní rok zůstane nabídka rest. Pavla Rolečka umístit na zimu sochu 

na chráněné místo tak, aby nadále netrpěla nepříznivými vlivy povětrnostních podmínek. Zvažujeme vyzvat 

vlastníka k péči o kulturní památku v jeho vlastnictví oficiální cestou (zajistí oddělení PP). 

 

3. Program na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich prostředí, které se nacházejí na území 
města Jilemnice 

Na své 39. schůzi 10. 6. tohoto roku schválila rada města poskytnutí dotací z Programu na obnovu 

nemovitostí, objektů nebo jejich prostředí. Termín pro realizaci akcí (15. 10. 2020) i termín pro vyúčtování 

akcí obnovy (15. 11. 2020) již vypršely.  

Ukázalo se, že pan Parsch (rohový dům č.p. 139 na Masarykově náměstí) nabízený příspěvek (35 tis. Kč) 

nevyužil, a dále též, že Mládkovi (dům č.p. 138 na Masarykově náměstí) provedli spoustu prací svépomocí, 

což nelze účetně doložit  a tedy ani zahrnout do vyúčtování akce. Nabízený příspěvek vlastníkům domu č.p. 

138 (Mládkovi) musíme poměrně krátit. Mládkovi dostanou v souladu s pravidly programu místo 50 tis. Kč 21 

412 Kč.  

Po dohodě s vedením úřadu bylo rozhodnuto, že je možné část zbylých peněz (z 63 588 Kč) využít na 

obnovu pískovcových sloupků u schodiště v ul. Vavřinecká. Finanční prostředky budou mezi příslušnými 

paragrafy převedeny vnitroúřadovým postupem, záměr nemusí znovu schvalovat rada města.  

Oprava kamenných sloupků je předjednaná s panem Kynčlem (podal nižší ze dvou cenových nabídek).  
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6. Akce obnovy kulturních památek a dalších objektů v Jilemnici - 2020 

Kamenné sloupky u schodiště v ul. Vavřinecká: Byla uzavřena smlouva na opravu kamenných sloupků v ul. 
Vavřinecká mezi městem Jilemnice a Jiřím Kynčlem. Plánovaný termín dokončení prací 8. 12. 2020.  

Boží muka u silnice z Jilemnice do Mříčné: Z důvodu úspory finančních prostředků v příslušném paragrafu 

rozpočtu (nezadáno zpracování stavebně-historického průzkumu domu č.p. 70, zrušení stěhování sochy sv. 

Barbory do ateliéru, menší rozsah zakázky nátěru vnějších oken zámku č.p. 75, nižší než odhadovaná cena za 

realizaci technického dozoru stavby a autorského dozoru při rekonstrukci střechy č.p. 288) bylo restaurování 

božích muk u silnice směrem na Mříčnou zadáno ještě v letošním roce. Ze dvou obdržených nabídek byla 

vybrána nabídka levnější. Práce bude realizovat rest. Pavel Roleček ze Sklenařic.  

Zámek č.p. 75 – nátěr oken: Práce byly s úspěchem dokončeny a předány investorovi (sepsán předávací 

protokol) dne 18. 11. 2020. Dokončena byla renovace vnějších oken hlavního průčelí zámku. Ukázalo se, že 

některá okna není možné opravovat/snímat/osazovat/natírat jinak než z vysokozdvižné plošiny (někde jsou 

mezi vnějšími a vnitřními okny napevno zabudované mříže). Práce „plošiny“ byla účtována zvlášť. Pro opravu 

zbývajících 51 ks okenních výplní je třeba počítat s rezervou právě na práci „plošiny“ (odhadem cca 90 – 100 

tis. Kč vč. DPH).  

Dodavatel letošní etapy prací, Bc. Petr Hynčica, zpracoval cenovou nabídku na zbývající okna (příloha č. 2 

tohoto zápisu), která byla využita pro potřeba Anketního dotazníku Programu regenerace. Stav zbývajících 

vnějších oken zámku, resp. jejich nátěrů, tmelů apod. je tristní a je velmi žádoucí práce co nejdříve dokončit.  

Dům č.p. 70 – sociální byty ve 2.NP objektu: Je projednáváno prodloužení termínu dokončení prací 

souvisejících s výstavbou 4 sociálních bytů v domě č.p. 70 (leden 2021). Důvody prodloužení výstavby 

souvisejí zejména s pandemií koronaviru (delší dodací lhůty pro materiály, nemoc ad.). (Aktuálně zbývá 

dokončit vnitřní elektroinstalaci, osadit zařizovací předměty, začistit zednické vysprávky na vnějším líci, 

obložit sokl v chodbě, vymalovat, provést závěrečnou povrchovou úpravu schodů, opravit schody na půdu, 

osadit zábradlí do nových okenních otvorů na podestě schodiště.) 

Pamětní deska Stanislava Zindulky: U firmy ARTSTONE, která dodala pamětní desku J. Weisse (umístěnou na 

domě č.p. 68, kam má být osazena i pamětní deska St. Zindulky), bylo poptáno doplnění grafického návrhu 

desky (rozmístění desky). Reakcí na tuto poptávku byla upravená cenová nabídka, která zahrnuje i grafické 

práce. Tato cenová nabídka je oproti původní (61 370,- Kč) na 99 837,- Kč (obojí vč. DPH) (příloha č. 3 tohoto 

zápisu).  

Podle dodatečného vysvětlení p. Hromádky došlo při sestavování původní cenové nabídky nedopatřením 

k jejímu podhodnocení, za původně navrženou cenu 61 370,- Kč by nebylo možné pamětní desku vyrobit. 

Text je na desku vysekáván speciálním strojem, pro jehož naprogramování je podrobný grafický návrh 

nezbytný. Tento stroj je prý „u nás jediný“, je tedy nepravděpodobné, že by se nám podařilo zajistit jiného 

výrobce pamětní desky, který by byl sto vyrobit desku podobnou dece J. Weisse. Cenová nabídka kamenictví 

ARTSTONE zahrnuje výrobu pamětní desky z pískovce o rozměrech 80x60x3 cm s písmem (vč. grafického 

návrhu), bronzovými úchyty, dopravou a montáží.  

Pamětní deska by měla být zadána do výroby tak, aby mohla být instalována a slavnostně odhalena v den 

výročí umělcova narození (5. května). Původní záměr předpokládal odhalení pamětní desky v roce 2020, 

z důvodu pandemie koronaviru se ovšem termín posunul na rok 2021. Je otázkou, zda finanční náročnost 

vyhotovení desky nezpůsobí další odložení záměru.  

Garáže za budovou bývalého gymnázia č.p. 259: V souvislosti se zpracováváním projektové dokumentace na 

opravu ohradní zdi parku bylo zjištěno, že na garážích za budovou bývalého gymnázia č.p. 256 není funkční 

okapový žlab a dešťová voda tak stéká k patě ohradní zdi parku. Opravu žlabů zajistí odbor rozvoje, investic a 

majetku.  

 



Stránka 3 z 4 

 

 

7. Městský znak – rešerše S. Kasíka 
Na základě objednávky ze září 2018 zpracoval S. Kasík rešerši o historickém znaku Jilemnice. Akceptování 

ideální podoby znaku městem prostřednictvím zastupitelstva či rady dosud neproběhlo. Budou připraveny 

podklady ke zmíněné akceptaci pro radu města na schůzku plánovanou na 16. 12. 2020 (zajistí oddělení PP).  

Na základě oficiálního souhlasu města pak S. Kasík vypracuje podklady pro podání žádosti o zveřejnění 

podoby znaku města v databázi Registr komunálních symbolů (tzv. REKOS) a složku s prezentací městských 

symbolů vč. jejich uplatnění na razítku atp.  

 

8. Venkovní reklamy na budovách v majetku města Jilemnice  

Rada města schválila na své 43. schůzi konané dne 2. 8. 2020 usnesením č. 90/20 Pravidla pro umístění 
venkovních reklam na budovách v majetku města. Pravidla byla zveřejněna na internetových stránkách 
města, a to pod odkazem Památková péče a válečné hroby  

http://www.mestojilemnice.cz/cz/infoserver/pamatkova-pece/pamatkova-pece-clanky/  

a pod odkazem Historické město 2012 

http://www.mestojilemnice.cz/cz/jilemnice/mestska-pamatkova-zona/.  

Pravidla byla dále zaslána i do zpravodaje k výhledovému zveřejnění.  

 

9. Ostatní 

- Proběhla jednání s vlastníkem bývalé městské spořitelny č.p. 140. Vlastník se aktivně zapojil do zpracování 

Anketního dotazníku Programu regenerace pro rok 2021, resp. připravil aktualizovaný rozpočet na opravu 

střechy a navazující práce, proběhla také schůzka na místě (zástupci orgánů státní památkové péče, zástupce 

vlastníka). Akce byla zařazena do Anketního dotazníku pro rok 2021. Vlastník vnímá potřebu realizace opravy 

střechy a připravuje její provedení na stavební sezonu 2021.  

- Socha Sv. Karla Velikého byla doplněna zlacenými křížky (na koruně a jablku), vyzlacena byla též kartuše na 

podstavci sochy. Žezlo doplněno nebylo. Restaurování sochy je dokončeno. Fotografie zrestaurované sochy je 

přílohou č. 4 tohoto zápisu.  

- Grafický podklad pro jednání o možnostech obnovy cesty od tzv. Machačkova kříže směrem na Kozinec byl 

upraven a doplněn o textové poznámky (P. Fišerová) (příloha č. 5 tohoto zápisu). Členové komise doporučují 

v podobném duchu pokračovat i u dalších vytipovaných cest v Jilemnici.   

 
 

Trvající úkoly z minulých schůzek: 
 

U 3/14. 2. 2020 (jabloně a jeřáby podél příjezdové komunikace do města) R. Brož přislíbil oslovit vedoucího 

odboru dopravy krajského úřadu Libereckého kraje ve věci obnovy jabloňové a jeřábové aleje podél příjezdové 
komunikace (II/286) do města v souvislosti s plánovanou rekonstrukcí přilehlé komunikace.  

 

U 4/13. 3. 2020 (cesty) D. Hlaváč představil přítomným výsledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest, resp. 

alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Záměr obnovení cesty od Machačkova kříže směrem na Kozinec 
oddělení PP již zpracovalo, připraveny budou další podklady pro další vytipované cesty (zajistí oddělení PP). Součástí 
rozpracování tématu je i promyšlení návaznosti na územní plán a popřípadě příprava doporučení změny ÚP.  

 

U 7/13. 3. 2020 (pamětní deska prof. Marka) J. Lízler připravil návrh tvaru a velikosti pamětní desky prof. Františka 

Marka. Oddělení PP se pokouší dojednat zadání zpracování desky turnovské SUPŠ, nicméně z důvodu postupující 
pandemie koronaviru a souvisejícími komplikacemi v provozu škol zatím neúspěšně. Na dnešní schůzce bylo domluveno, 
že bude ve věci možné spolupráce ještě poptána slévárna v Horní Kalné (zajistí oddělení PP).    

 

http://www.mestojilemnice.cz/cz/infoserver/pamatkova-pece/pamatkova-pece-clanky/
http://www.mestojilemnice.cz/cz/jilemnice/mestska-pamatkova-zona/
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U5/19. 6. 2020 (informační tabule na starý hřbitov) J. Luštinec připravil text na informační tabuli. Následně bude 

navrženo zpracování (materiál, písmo) (zajistí J. Lízler), zadána výroba desky atd.  

 

U7/19. 6. 2020 (informační tabule ve městě) Byla diskutována vhodnost sjednocování informačních tabulí ve městě. 

Výstupem z diskuze je dohoda, že budou shromážděny fotografie informačních tabulí ve městě, ty budou zasílány e-
mailem oddělení PP, kde budou shromažďovány (úkol pro všechny členy pracovní skupiny). Předpokládá se svolání 
samostatné schůzky věnované pouze informačním tabulím ve městě.  
 

U2/18. 9. 2020 2 (Haklova hrobka)  
Vlastníci hrobky byli několikrát upomínáni, aby domluvili schůzku s panem starostou a upřesnili nabídku (převod hrobky 
na město – za jakých podmínek?). Další schůzka zatím neproběhla. Zvažujeme vyzvat vlastníky k péči o kulturní památku 
v jejich vlastnictví oficiální cestou (zajistí oddělení PP). Skleněný vrchlík je potřeba zakrýt, aby do hrobky nepršelo.  
 

U8/18. 9. 2020 (Umisťování reklam) 
Na schůzkách pracovní skupiny programu regenerace byl v minulosti projednáván návrh pravidel pro umisťování reklam 
na území města (2013, 2014). Pro případné obnovení jednání o tomto záměru by bylo dobré vyjít z již zpracovaného 
podkladu. Podklady na příští schůzku pracovní skupiny připraví oddělení PP.  

 

U9/18. 9. 2020 (Zprůjezdnění prostranství před sýpkou) 
Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění prostranství před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a 
znovu jej otevřít, zjistit aktuální možnosti a situaci, komunikovat s vlastníkem (oddělení PP, vedení města). 

 

 

 

Doporučení radě města:  

Projednat a schválit rešerši o historickém znaku Jilemnice zpracovanou S. Kasíkem v září 2018. 
Schválit (akceptovat) jednu ze dvou navržených variant městského znaku.  

 

Doporučení zastupitelstvu města: ---  
 

 

 

Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční  

11. 12. 2020 v 9:00  

 

Program příští schůzky:  

- úkoly z minulých schůzek 

- reklamy na území města (MPZ) (komerční cíle) 

 
 

sepsala: Petra Fišerová, 30. 11. 2020 
 


